
2015D40467 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Infrastructuur en Milieu heeft een aantal vragen 
voorgelegd aan de Minister van Infrastructuur en Milieu over de begro-
tingsstaat van het Deltafonds voor het jaar 2016 (Kamerstuk 
34 300 J). 

De voorzitter van de commissie,
Van Dekken 

De griffier van de commissie,
Tijdink 
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Nr. Vraag 
1 Kunt u toelichten of het beleid er op gericht is om de huidige term 

«heavily modified water bodies» uit de Europese Kaderrichtlijn 
Water niet meer op Nederland van toepassing te laten zijn? 

2 Hoe verhoudt zich het – door de Algemene Rekenkamer – geconsta-
teerde tekort van 400 miljoen euro tot het vrijspelen van 100 
miljoen euro over de periode 2016–2020? 

3 Wat is de reden voor de significante verhoging van het bedrag voor 
mutaties 1e suppletoire wet 2015 in 2019? 

4 Wat wordt bedoeld met het in mindering brengen van 60 miljoen 
euro op «deze reeks» bij de kasschuif Bodemsanering ten behoeve 
van het rijksbrede beeld? 

5 Waarom wordt de kasschuif voor de uitvoering van het bodemsa-
neringsbeleid in 2016 gefaciliteerd uit het Deltafonds? 

6 Wat wordt bedoeld met «de minregels in 2015 en 2017 en verder op 
de investeringsruimte van het Deltafonds (artikel onderdeel 5.03) 
als gevolg van de (gedeeltelijk) ingehouden prijsbijstelling 2013 en 
2014, worden met en kasschuif via het aanlegprogramma (arti-
kelonderdeel 1.02) ingepast»? Kan hier stapsgewijs per jaar en 
bedrag heldere uitleg over komen? 

7 Met hoeveel euro neemt de beschikbare investeringsruimte op het 
Deltafonds voor 2016 nu precies af en hoe verschilt dit met het jaar 
2015? 

8 Zijn er momenteel problemen met ICT-systemen die een essentiële 
rol spelen in een informatieketen? Zo ja, waarom? 

9 Welke vijf partijen voeren de meeste onderzoeken uit met het 
budget voor studiekosten en welk bedrag is hier per partij mee 
gemoeid? 

10 Waarom nemen de studiekosten significant af na het jaar 2017? 
Loopt onze concurrentiepositie hierdoor geen achterstand op met 
het buitenland? 

11 Wat verklaart de forse stijging in uitgaven in 2021? 
12 Wat zijn de gevolgen van een dijkdoorbraak of overstroming bij 

hoogwater in België op de afvoer van de Maas en de maatgevende 
afvoer en waterstanden in het Nederlandse stroomgebied van de 
Maas? 

13 Waaruit is gebleken dat 5 van de 39 geplande maatregelen niet 
nodig waren voor de waterveiligheidsdoelstelling? 

14 Waarom wordt op pagina 16 gesproken over een wettelijk 
beschermingsniveau van 1:250, terwijl op pagina 15 nog over 
1:1250 gesproken wordt? 

15 Hoe kan het dat op pagina 15 van het Deltafonds wordt gesproken 
van een waterveiligheidsnorm van 1:1.250 jaar met een bijbeho-
rende afvoer van de Rijn van 16.000 kubieke meter per seconde, 
terwijl op pagina 28 van het Deltaprogramma gesproken wordt 
over een norm van 1:10.000 met een bijbehorende afvoer van 
15.000 tot 19.000 kubieke meter per seconde (voor huidig, 2050 en 
2100)? 

16 Hoe verhoudt het budget voor de deelprogramma’s Grensmaas en 
Zandmaas (fase I) zich tot de bijdragen van het Ministerie van 
Economische Zaken hieraan aangezien er natuur gerealiseerd 
wordt, en hoe verhoudt dit budget zich tot het totale budget? Hoe is 
deze kostenverdeling gemaakt? 

17 Kunt u toelichten wat de consequentie is van het vervallen van de 
natuurgronden voor de Ecologische Hoofdstructuur (EHS) en de 
ecologie in het gebied? 

18 Wanneer wordt de planuitwerking van de Afsluitdijk precies naar de 
Kamer gestuurd? 

19 Kan er een duidelijker tijdspad gegeven worden van de realisa-
tiefase van de Afsluitdijk? 
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Nr. Vraag 
20 Wat is de totale bijdrage van de regio voor de aanpak van de 

Roggenplaat minus de Europese subsidie van 3,5 miljoen euro? 
Waarom wordt deze subsidie bij de bijdrage van de regio opgeteld 
en wat zijn de risico’s hiervan? 

21 Bent u tevreden met de mate van budgetflexibiliteit voor de periode 
2015–2028? Zo ja, waarom? Zo nee, waarom niet? 

22 Hoe ziet de kostenverdeling met het Ministerie van Economische 
Zaken eruit bij het NURG-programma (Nadere Uitwerking Rivieren 
Gebied)? Hoe is er tot deze verdeling gekomen? 

23 Heeft waterveiligheid of de aanleg van nieuwe natuur een hogere 
prioriteit bij het NURG-programma? Kan dit procentueel worden 
aangegeven? 

24 Vanuit welk ministerie krijgen regionale ambities voor de Afsluitdijk 
zoals de vismigratierivier nu precies het bedrag van 20 miljoen 
euro? Welk deel van dit bedrag wordt er gefinancierd vanuit de 
regio? Wordt hierbij ook het economisch perspectief voor de 
vissers meegenomen? 

25 Hoeveel kosten zijn er voor het Rijk mee gemoeid om de Flakkeese 
Spuisluis in de Grevelingendam in werking te stellen en voor 
hoelang? 

26 Kunt u toelichten wat de ecologische impact van het herstel van de 
steenbekleding in de Wester- en Oosterschelde is? Hoe wordt er bij 
dergelijke projecten in de toekomst rekening gehouden met 
ecologie? 

27 Kan er meer duiding gegeven worden over het Stimuleringspro-
gramma Ruimtelijke Adaptatie? Hoe wordt waterveiligheid en 
klimaatbestendigheid in 2016 integraal meegewogen bij ruimtelijke 
ontwikkelingen? Heeft klimaatbestendig inrichten of waterrobuust-
heid prioriteit? Wordt dit nieuwe beleid ook de standaard voor 
lopende projecten? 

28 Waarom is er voor het opstellen van de hydraulische randvoor-
waarden meer tijd nodig dan voorzien? Wanneer wordt deze taak in 
het takenpakket van Rijkswaterstaat opgenomen en niet meer 
vanuit de investeringsruimte betaald? 

29 Kunnen er voorbeelden genoemd worden van trends, ontwikkelin-
gen en knelpunten op het gebied van zoetwater? 

30 Kan de forse stijging in uitgaven en verplichtingen op artikel 2 
(Investeren in zoetwatervoorziening) van 2015 naar 2016 nader 
worden toegelicht? 

31 Kan er een uitsplitsing gemaakt worden van de kosten van de 
projecten onder «Overige waterinvesteringen zoetwatervoorzie-
ning» in 2016? 

32 Kunt u toelichten in welke mate waterbesparing een rol speelt in de 
zoetwateropgave? Hoe speelt voorlichting hierin een rol? Hoe 
wordt dit gefinancierd? 

33 Wat gebeurt er met de rest van het bedrag van 62,2 miljoen euro 
dat wordt overgeboekt naar het Provinciefonds, mocht dit bedrag 
niet volledig worden gebruikt in de periode 2015–2021? 

34 Wat is de invloed van het verhogen van het waterpeil in het 
IJsselmeer op de waterkwaliteit en ecologie in het gebied? 

35 Wordt er rekening gehouden met de wijzigingen van het IJssel-
meerpeil bij het project Markerwadden? Zo ja, hoe? Zo nee, 
waarom niet? 

36 Bent u momenteel tevreden over de robuustheid van informatie-
voorziening in het geval van crisissituaties? 

37 Hoe wilt u ervoor zorgen dat de streefwaarden voor informatievoor-
ziening voor 2015 en 2016 gehaald gaan worden? 

38 Kunt u toelichten hoe de informatievoorziening tijdens crisissitua-
ties getest en geëvalueerd wordt? 
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Nr. Vraag 
39 Zijn er nieuwe veiligheidsrisico’s op het gebied van informatievoor-

ziening als gevolg van Ruimte voor de Rivier-projecten en de 
verruiming van het Wilhelminakanaal Tilburg? 

40 Wanneer wordt het onderzoek gestart en afgerond ten behoeve van 
de doelstelling «een duurzaam watersysteem dat voorziet in 
voldoende water van goede kwaliteit voor de gebruiker»? 

41 Hoe verloopt de samenwerking tussen Rijkswaterstaat en de 
waterschappen inzake de primaire waterkeringen? 

42 Verwacht u dat er nog andere zandsuppleties nodig zullen zijn langs 
de Nederlandse kustlijn, puur uit economisch belang, zoals aan de 
Brouwersdam? Bent u tevreden over de samenwerking tussen 
ondernemers, Rijkswaterstaat en alle betrokken lokale overheden? 

43 Kan worden aangegeven welke andere opgaven niet meer worden 
gerealiseerd, doordat er binnen andere budgetten dan die voor 
waterveiligheid en zoetwatervoorziening dekking is gevonden voor 
de opgave van de uitvoering van de Europese Kaderrichtlijn Water? 

44 Met hoeveel jaar kan de levensduur van de kunstwerken in het 
programma Vervanging en Renovatie doorgaans verlengd worden? 

45 Hoe wordt er precies vastgesteld wanneer er uitgaven voor 
maatregelen en voorzieningen op andere beleidsterreinen zoals 
natuur of milieu uit het Deltafonds kunnen worden betaald? In 
hoeverre staan deze andere maatregelen in verhouding met de 
kernmaatregelen ten behoeve van waterveiligheid of zoetwater-
voorziening? Mag een project dat gefinancierd wordt uit het 
Deltafonds bijvoorbeeld voor 55% gericht zijn op waterveiligheid en 
voor 45% op natuur? 

46 Kunt u de kosten van de staf van de Deltacommissaris verder 
uitsplitsen? 

47 Hoe gaat Rijkswaterstaat meer deskundig personeel werven met 
bepaalde expertise in bijvoorbeeld aanleg- en onderhoudsprojec-
ten? Is deskundig personeel tevens weggevloeid en zo ja, waarom? 
In hoeverre volstaat hiertoe een incidentele overboeking van 
budget van de investeringsruimte naar het artikelonderdeel 
Apparaatskosten Rijkswaterstaat? 

48 Kan de mutatie in de investeringsruimte van 2015 naar 2016 nader 
geduid worden? 

49 Waarom zijn de steenbekledingen in de Wester- en Oosterschelde 
financieel meegevallen? Worden deze meevallers ook bij andere 
projecten verwacht? 

50 Kan de fluctuatie in de uitgaven op artikel 7 (Investeren in water-
kwaliteit) van 2019 naar 2020 en vervolgens van 2021 naar 2022 
nader worden toegelicht? 

51 In hoeverre is de Natura 2000-instandhoudingdoelstelling voor het 
Markermeer-IJmeer daadwerkelijk in gevaar op de lange termijn en 
wat zijn hier de oorzaken van? 

52 Kunt u aangeven op welke termijn er maatregelen er genomen 
moeten zijn om de ecologische kwaliteit van het Markermeer-
IJmeer te verbeteren? 

53 Hoe zorgt u ervoor dat de wereldwijde vraag op de baggermarkt op 
peil blijft en dat Nederland niet wordt ingehaald door andere 
landen zoals China op dit gebied? 

54 Wanneer wordt er verwacht dat er geen tekorten meer zijn in de 
financiering vanwege de druk op het gebruik van de Generieke 
Digitale Infrastructuur (GDI)? Wordt er in de komende jaren ook nog 
gebruik gemaakt van de investeringsruimte op het Deltafonds voor 
het oplossen van dit probleem? 

55 Kunnen de eventuele negatieve gevolgen van de versoberingen en 
de efficiencymaatregelen voor doorstroming en veiligheid nader 
geduid worden? 
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56 Wat is precies de onderkant van de bandbreedte voor het totaalpak-

ket van efficiency- en versoberingsmaatregelen? Wordt de Kamer 
geïnformeerd mocht het totaalpakket bij de onderkant van de 
bandbreedte dreigen uit te komen? 

57 Wat is er in 2015 op het gebied van efficiency en versobering 
gepresteerd? 

58 Wanneer wordt er precies nader ingezoomd op de functies van de 
objecten op het hoofdvaarwegennet en in het hoofdwatersysteem? 

59 Wanneer komt er meer duidelijkheid over de kosten die gemoeid 
zijn met het bereiken van de levensduur van onderdelen van de vijf 
grote stormvloedkeringen?
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